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Zápis z jednání Pracovní skupiny k dětské a dorostové psychiatrii 
Číslo jednání: IX.  

Datum: 23. června 2022, online 

 

Přítomni: 

doc. MUDr. Michal Goetz, Ph.D. – předseda 

PhDr. Ing. Pavel Mička – výkonný místopředseda 

MUDr. Iveta Matějovská 

Alena Műllerová 

Ing. Štěpánka Tyburcová 

Mgr. Ivana Svobodová  

MUDr. Petra Tomášková 

Marie Salomonová, MSci. 

MUDr. Simona Papežová 

MUDr. Tomáš Havelka 

doc. MUDr. Iva Dudová, Ph.D. 

MUDr. Petra Uhlíková 

PhDr. Karolína Malá 

MUDr. Jan Uhlíř 

 

Omluveni: 

MUDr. Michal Považan 

prim. MUDr. Iva Hodková 

 

Stálý host:  

Mgr. Klára Šimáčková Laurenčíková  

 

Průběh jednání:  
 

1. Uvítání členů předsedou pracovní skupiny doc. Goetzem a současně upozornění, že bude z jednání 

odcházet dříve. 

  

2. Hospitalizace adolescentů na odděleních pro dospělé  
 
Mgr. Svobodová: nyní NÚDZ přijímá standardně pacienty 17+; řeší se nové oddělení (především pro 

dospívající), mají odborného garanta a získali odbornost DDP. Aktuálně funguje dětská ambulance 

a bude i lůžkové oddělení. Doc. Goetz: zkušenost, kdy opakovaně žádal o přijetí pacienta (17 let) 

a ambulance to odmítla s tím, že berou až do 18 let. Dr. Uhlíková: z jednání s prof. Kašpárkem 

vyplynulo, že dospělá oddělení by měla přijímat děti mladší 18 let; měl by to řešit metodický pokyn pro 

zařízení, jak přijímat pacienty 15+, aby byl postup sjednocený. Mgr. Svobodová: anketa/projekt prim. 

Šilhána z Ostravy, který sbíral informace o tom, jak zdravotnická zařízení léčí pacienty 15+ na dospělých 

lůžkách. Doc. Goetz: požaduje, aby zřizovatel (odbor přímo řízených organizací) poslal dopis svým 

zařízením. Doc. Dudová: bylo by dobré mít souhlasné stanovisko Výkonného výboru pro řízení 

implementace Strategie reformy psychiatrické péče k hospitalizacím adolescentů na dospělých 

oddělení. 
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3. Vypracování standardů 
 
Doc. Goetz: informuje o návštěvě pana ministra v DPN Opařany a DPN Louny a též o schůzce s prof. 

Kašpárkem, kde zazněla prosba zpracovat standardy (materiální, technické, personální) péče lůžkových 

zařízení, které budou reflektovat jejich budoucí vývoj, tzn. směrem k akutní péči. Nyní je nastavení 

personálních standardů v zařízeních následné péče zastaralé a neodpovídá požadavkům péče, která 

má být poskytována. Je zde snaha srovnat systém financování s reálným provozem. Mění se požadavky 

na školitele, aby si je zařízení mohlo dovolit. Dr. Uhlíková: vytvořit personální standard pro DDP (možná 

by šel revidovat nějaký již dříve zpracovaný materiál). Doc. Dudová: může tento materiál nasdílet s PS 

a je důležité vědět, zda se bude vytvářet standard optimální či minimální. Doc. Goetz: od ředitelů 

potřebujeme realistický popis a vývojový plán s ohledem na region, jak se dostat k optimálnímu 

personálnímu standardu. Dr. Mička: nestačila by revize stávajících TP nemocnic a léčeben? Dr. 

Uhlíková: je nutné vázat dětská lůžková zařízení na další komponent? A na jaký? A také upozorňuje, 

aby standardy byly splnitelné. Je to úkol PS, která osloví Sekci; bude hlasováno per rollam. Doc. 

Dudová: požaduje, aby zpětná vazba PN/PL na zaslaný doporučující dopis byla předána PS. Bude to 

dokument, na němž pak bude možno stavět, odvolávat se na ně a iniciovat nápravu, pakliže by 

spolupráce nadále vázla. Dr. Uhlíková a doc. Goetz: potřebovali bychom přes UZIS získat data o využití 

lůžek a personálním zajištění, doby hospitalizace a regionálním rozložení pacientů. Doc. Dudová: získat 

informace od všech zařízení – formou zaslání zřizovateli – o poskytování péče o prázdninách. Požádat 

o tuto informaci dopisem MZd. Dr. Mička: projekt byl předán na odbor Evropských financí a investic 

(EFI) na MZd. EFI zatím nepředá žádný projekt dál, dokud se nevyjasní pozice reformy v budoucnu. 

ÚKOL: Dr. Mička: dočasné krizové umisťování adolescentů (15+) na dospělá oddělení – PS ve spolupráci 

s výborem Psychiatrické společnosti vytvoří doporučují dopis, který bude následně zaslán zřizovatelem 

všem zařízením. Doc. Goetz: standard přijímání dětských pacientů na dospělá oddělení za souhlasné 

podpory Velkého výboru – pověřit Sekci DDP a PS MZd. Nadefinovat (optimální) standard – cílový stav 

každého pracoviště, který bude vycházet z reálných možností daného pracoviště; zpracovat by jej měli 

primáři jednotlivých oddělení – všem dát jasné zadání. 

 

4. Různé 
 
M. Salomonová: informuje PS o prvním průzkumu veřejného mínění k problematice duševnímu zdraví 

dětí. Zájemcům jej zašle.  

 

Dr. Tomášková: vrací se k údajům o hodnotě bodu z minulého jednání. Dr. Mička upozorňuje, že jde o 

interní data pojišťoven, která by se nejsou veřejná. 

ÚKOL: Dr. Mička: oficiálně požádat SZP ČR a VZP o informace, ovšem výsledek je nejistý. 

 

Doc. Dudová: stále ještě není zcela jasné, jak byly využity finanční prostředky přidělené NÚDZ na DDP. 

ÚKOL: Dr. Mička: v této věci ještě opětovně osloví Mgr. Svobodovou. 

 

 

5. K bodům z minulého zápisu:  
 

Dr. Mička: 

ad Dotační programy na rezidenční místa – program byl schválen na MZd. 
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ad Uznávání stáží na neakreditovaných pracovištích – nelze získat garanci předem, ale lze požádat 

o uznání praxe ihned po jejím absolvování – odpadne tak nejistota, zda praxe bude před atestací 

uznána. 

ad IROP – bylo prosazeno, že finanční prostředky na psychiatrickou péči (snad) budou směřovat, ale 

jen do akutní péče. 

ad Telemedicína – prof. Táborský (PS k telemedicíně na MZd) je již v kontaktu s někým z DDP – do 

doporučených postupů i pilotního programu je zahrnuta DDP i velká psychiatrie. 

 

Dr. Tomášková: jak pan ministr vnímá možnost kapitačních plateb (jako u praktických lékařů 

a stomatologů) u dětských a dorostových psychiatrů? 

 

Dr. Uhlíková: pan ministr pověřil prof. Kašpárka, aby veškerá jednání ohledně psychiatrie byla řešena 

s ním. Na jednání s prof. Kašpárkem se řešilo vytvoření minimálního standardu (především 

personálního) vybavení a přístrojů pro akutní lůžkovou péči a vytvoření podmínek pro to, aby dospělá 

psychiatrie přijímala (kde to lze) děti 15+. 

 

Další jednání skupiny: v září – dr. Mička pošle návrhy termínů přes Doodle. 
 

 

 

 

 

 


